
i.

biblioteca Centrală 
l**g«ona’ă| 4 v[)eya

Proletari din toate țările, uniți-vă !AGRICULTURA
Nr 907Anul IX

Vineri 4 ianuarie 1963 KOUA 4 pagini 
Prețul 20 de bani

DECRET
pentru stabilirea datei alegerii deputaților 

in sfaturile populare ale orașelor 
raionale si ale comunelor

Cuvîntarea tovarășului Gheorghe Gheorghiu-Dej
• »

In regiunea Suceava

Vor fi ameliorate încă

rostită la posturile de radio și televiziune 7000 hectare do pășuni

cu prilejul Anului Nou
Dragi tovarăși și prieteni,Cetățeni ai Republicii Populare Romîne,întîmpinăm Intr-o atmosferă sărbătorească, cu voie bună și încredere în viitor, anul 1963, an nou de muncă creatoare pehtru înflorirea patriei, pentru prosperitatea tuturor făuritorilor de bunuri materiale și spirituale — oamenii muncii, care îmbogățesc și înfrumusețează an de an Republica noastră.A 15-a aniversare a proclamării Republicii Populare Romîne a prilejuit un însuflețitor bilanț al realizărilor obținute de poporul romîn. în aceste realizări este întruchipată munca fiecăruia dintre noi, muncitori, țăranii, Intelectuali, activiști de partid și de stat. Pe întreg întinsul țării, în uzine, pe șantiere, în gospodării colective și de stat, în instituții de știință, învățămînt și cultură domnește o atmosferă de muncă plină de avînt, fiecare își aduce contribuția la opera comună de făurire a vieții noi, socialiste.Anul de care ne despărțim a dat rod bogat în înfăptuirea mărețelor obiective stabilite de partidul nostru în domeniul sporirii producției industriale, al dezvoltării și întăririi agriculturii socialiste, în transporturi șl construcții, în ridicarea continuă a nivelului de trai material și cultural al poporului. Prevederile planului de stat pe 1962 au fost îndeplinite și depășite, creîndu-se astfel o bază trainică pentru noi victorii ale construcției socialiste în anul care vine.Imaginea țării noastre este o mărturie strălucită a Justeței politicii partidului, călăuză încercată și clarvăzătoare a poporului.Anul care s-a scurs a fost încă un an de luptă pentru apărarea păcii — bunul cel mai scump tuturor oamenilor de pe pămînt, un an al întăririi forțelor socialismului, păcii și progresului, a forțelor care luptă

pentru coexistența pașnică între toate statele, pentru libertatea și independența popoarelor. întregul mers al istoriei ne arată că, în ciuda tuturor piedicilor, aceste forțe cresc mereu, că lbr le aparține viitorul.Tntîmpinlnd Anul Nou în mijlocul familiilor, prietenilor și tovarășilor de muncă, ne exprimăm cu toții dorința caldă ca în anul care vine pacea între popoare să fie consolidată, omenirea să-și poată consacra toate forțele muncii pașnice, creatoare, pentru făurirea unei vieți de belșug și bunăstare.Dragi tovarăși,Cu prilejul Anului Nou, Comitetul Central al Partidului Muncitoresc Romîn, Consiliul de Stat și guvernul Republicii Populare Romîne adresează întregului nostru popor calde felicitări. Urăm muncitorilor și muncitoarelor din industria noastră socialistă să lucreze cu spor pentru îndeplinirea sarcinilor de plan, să dea țării produse tot mai multe și mai bune ; țărănimii colectiviste, lucrătorilor din gospodăriile de stat și stațiunile de mașini șl tractoare — să asigure prin munca lor harnică o recoltă îmbelșugată ; tinerilor șl tinerelor din uzine și de pe ogoare — să-și consacre tot entuziasmul și elanul lor pentru a aduce din plin contribuția Ia avîntul economiei socialiste, tineretului studios — să muncească cu sîrguință pentru a-și însuși tezaurul de cunoștințe pe care 1 le pune la indemînă școala pentru a fi cît mai de folos patriei.Vă dorim tuturor succese în munca voastră plină de abnegație, sănătate și terlclre dumneavoastră șl celor ce vă sînt dragi ISă ridicăm paharul pentru poporul nostru muncitor, pentru patria noastră dragă, pentru viitorul ei luminos, pentru pace, prietenie și colaborare între toate popoarele IVă urăm la mulțl ani, iubiți tovarăși și prieteni I

In regiunea Suceava au fost ameliorate în primii ani ai șesenalului 12.000 ha pășuni erodate. îndrumate de specialiștii din regiune, gospodăriile colective au executat pe aceste terenuri brăzduiri, plantații de protecție pe terenurile puternic erodate, iar reînsămînțarea pășunilor s-a făcut în benzi. Au fost. aplicate, de asemenea, cantități însemnate de îngrășăminte. Ca urmare, producția pe aceste pășuni a crescut de 3-7 ori. Gospodăriile colective din comunele Unțeni și Răchiți, care aveau o pășune de 420 ha, cu o producție medie de circa 3.000 kg masă verde la ha, au obținut în urma lucrărilor de prevenire și combatere a eroziunii solului 19.100 kg masă verde la ha.în regiune, a luat extindere și acțiunea de mărire a pășunilor de munte, prin defrișări de arborete, curățiri de cioturi etc. în ultimii trei ani, suprafața pășunilor de munte a crescut cu 2.000 hectare.Mărindu-se și producția de iarbă, gospodăriile au ținut la pășunat un număr sporit de animale în perioada de vară.în anul 1963 vor fi ameliorate încă 7.000 hectare de pășuni supuse eroziunii. Specialiștii sfatului popular regional au întocmit pînă acum proiecte pentru executarea lucrărilor de ameliorare a acestor pășuni pentru 4.200 ha.
Dragoste de cultură

Z\

în baza ari. 52 din Constituția Republicii Populare Romîne și a art. 69 din Decretul nr. 39 lf 
1955, cu privire la alegerea deputaților în sfaturile populare,

Consiliul de Stat al Republicii Populare Romîne decretează:
Art. Unic. — Alegerile de deputați pentru sfaturile populare ale orașelor raionale și ale comuur 

lor vor avea loc la data de 3 martie 1963.
Constituirea sfaturilor populare noi alese se va iace după data de 5 martie 1963

Președintele Consiliului de Stat, 
GHEORGHE GHEORGHIU-DEJ

Cu forte sporite pentru îndeplinirea
sarcinilor în acest an

Inițiativa a pornit din Segarcea. 
Era pe la începutul anului 1959. In
tr-o circumscripție, alegătorii s-au 
întâlnit cu deputatul lor. Au discu
tat lucruri diferite : despre pietrui
rea unei ulițe, repararea podețelor 
din fața fiecărei gospodării și altele. 
„Să facem, din comuna noastră cea 
mai frumoasă așezare din raionul 
Segarcea" au spus atunci alegătorii, 
la întîlnirea cu deputatul lor.

Au fost făcute numeroase propu
neri, toate avînd ca scop înfrumu
sețarea și buna gospodărire a Se- 
garcei. Unul dintre segărceni a 
spus: „Vreau să-mi dați și mie voie 
să propun ceva. Seara, după termi
narea treburilor la colectivă și mai 
ales în zile de sărbătoare, noi co
lectiviștii mergem cu sutele la casa 
de cultură, ori la cinematograf să 
vedem un spectacol sau un film, să 
luăm parte la vreun concert, pre
cum și la alte manifestări culturale. 
Toate astea sînt lucruri foarte bune. 
Rău e însă că sala de spectacole a 
casei de cultură nu-i chiar așa de 
încăpătoare, ca să satisfacă cerin
țele multor sute de segărceni, dor
nici de a lua parte la fiecare spec
tacol ce se dă aci. Iată, eu am vă
zut la Craiova și în alte orașe săli 
mari de spectacole în aer liber, în 
care pot intra pînă la 4.000 de oa
meni. Ce-ar fi, a mai spus el, dacă și noi am porni încă de pe acum 
să ne construim un astfel de teatru, 
iar colo în vară să fie gata ?...“

Propunerea a fost primită cu in
teres de miile de locuitori ai Se- 
garcei. Tot cu miile au pornit ei în 
lunile următoare la îndeplinirea o- 
biectivului propus. Zile și săptămîni 
au lucrat voluntar segărcenii la cu
rățirea unui teren viran, la împrăș-

tierea pietrișului, la îngrădirea lo
cului. Prin muncă voluntară a fost 
făcută cărămida, precum și zidăria 
scenei și a cabinei de proiecție, toa
te materialele fiind din resurse lo
cale.

în primele zile călduroase ale a- 
celuiași an, 3.000 de iubitori ai ar
tei și frumosului din comuna Segar
cea au participat lu un spectacol de 
teatru dat în noua construcție înăl
țată de mâinile lor harnice. Au tre
cut de atunci trei ani. Segărcenii au 
aplaudat în această vreme multe 
alte ansambluri de teatru și de fol
clor care au dat reprezentații pe 
scena teatrului lor de vară, unele 
din regiunea lor, altele 
părți.

...Din totdeauna veștile 
ca fulgerul. Așa s-a dus și vestea 
că segărcenii și-au construit acest 
edificiu de cultură. La Bîrza, Sado
va, Gighera, Bîrca, Goicea și în alte 
comune ale raionului Segarcea, în 
lunile următoare oamenii au discu
tat, au plănuit și au pornit să ur
meze exemplul celor din Segarcea. 
In toate aceste comune au fost con. 
struite teatre de vară care au între 
3.000—5.000 de locuri. Setea de cul
tură în satele oltenești nu are 
margini. „Teatrul de vară pe care-l 
vom construi noi va trebui să aibă 
5.000 de locuri", și-au spus cei din 
Bîrca. Dorința lor a fost împlinită. 
Atît cetățenii din Bîrca, cît și din 
toate celelalte comune, care astăzi 
se mândresc și cu realizarea acestor 
edificii de cultură, au aplaudat de 
multe ori gingășia și priceperea cu 
care Ioana Radu a interpretat ro-

din altes-au dus

GH. BACIU

(Continuare în pag. a 4-a)

In 1963—sarcini 
mobilizatoare I Vom munci și mai bine

succese

Colectivul de muncitori, ingineri și tehnicieni de Ia uzina de reparații din Brașov a încheiat activitatea anului 1962 cu ,nn rodnic biUnț. Dupli date preliminate planul producției globale a fost depășit cu circa 5 la sută, iar cel al fabricației de piese cu circa 11 la sută ; la reparații, planul în echivalenți a fost depășit cu peste 45 la sută. Totodată prețul de cost la producția comparabilă a fost redus cu peste 2,25 la sută față de plan. Și productivitatea muncii a înregistrat o creștere simțitoare : în anul ce l-am încheiat de curînd la această unitate a fost realizată o productivitate pe cap de salariat de peste 120.000 Iei, față de 113.000 lei planificați. Toate acestea au permis ca să se înregistreze Ia producția globală o economie de circa 1.168.000 lei peste sarcina de plan.Realizările înșiruite mai sus se da- toresc elanului deosebit cu care au muncit lucrătorii acestei uzine în cadrul întrecerii socialiste organizate de sindicat, sub îndrumarea permanentă a organizației de partid. Muncitorii de aici se pot mîndri cu faptul că unitatea lor a fabricat în serie anul trecut peste 30 de repere — piese de schimb pentru tractoare și mașini agricole. Ceva mai mult, uzina de reparații din Brașov asigură necesarul pentru întreaga țară cu arbori motor și elemenți filtranți. Deosebit de aceasta, aici se produc peste 400 mașini ce protecțieiAcestea colectivului de aici în ce privește

producția anului 1962. însă muncitorii de la uzina de reparații din Brașov au trecut din primele zile ale noului <m cu elan sporit la realizarea sarcinilor de, plan din anul 1963. Ei au luat cunoștință de aceste sarcini cu puțin timp înainte de sfîrșitul anului precedent, au dezbătut cifrele iespec- 
■ilffîn!lllilllHilillllllllHllllllHlllllllll|lHIIIIIIIII!lUHlUIIIMIIInn!llll!ll!!,.
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Spre noi iȘi mecanizatorii noastră de mașini luat cunoștință prin ...----- ,de expunerea făcută de tovarășul Gheorghe Gheorghiu-Dej la ședința solemnă a Marii Adunări Naționale cu prilejul împlinirii a 15 ani de la mărețul eveniment din istoria patriei noastre — proclamarea Republicii Populare Romîne.Mecanizatorii noștri au întîmpinat măreața aniversare cu un rodnic bilanț, cu satisfacția și bucuria muncii împlinite. Cu acest prilej raportăm că planul anual de producție de 108.212 hantri a fost îndeplinit și depășit cu peste 16.300 de hantri. în fruntea întrecerii pentru lucrări de calitate și recolte bogate s-au situat mecanizatorii brigăzii a XIII-a condusă de comunistul Alexandru Bai- can, care își desfășoară activitatea pe ogoarele înfrățite ale colectiviștilor din Rîfov și Buda-Palanca.în anul în care am pășit unitatea noastră are de făcut față unor sarcini sporite. Va trebui să asigurăm realizarea unui volum de peste 134.700 de hantri, revenind cîte 515 hantri pe tractor convențional și cu un preț de tru.Pentru a cinilor din cînd avem țin de 32.284 hantri, noi am trecut din vreme Ia luarea măsurilor cuvenite. Printre acestea se numără și acțiunea de revizuire și reparare a tractoarelor și mașinilor agricole ce vor fi folosite în această campanie. De pe acum noi am și reparat 103 tractoare din cele 154 planificate (adică 70 la sută), 120 de pluguri din 171, — 125 grape diferite din 167, — 130 semănători de păioase și porumb din 178, precum și alt utilaj.Sîntem hotărîți ca și în 1963 să ne ducem la bun sfîrșit sarcinile încredințate de partid.

din stațiunea și tractoare au presă și radio

cost de 51 lei per han-face față cu succes sar- campania de primăvară, de realizat nu mai pu-

zootehnic, să-și ridice nivelul de cu
noștințe — ceea ce constituie o che
zășie sigură că în 1963, vom putea 
să muncim mai bine și să obținem 
rezultate cit mai valoroase, pe mă
sura dorințelor noastre.

Cu emoție și mândrie am ascul
tat la radio în preajma noului 
an, expunerea făcută de tovarășul 
Gheorghi GheOrghiu-Dej, la înche
ierea recentei sesiuni a Marii Adu
nări Naționale.

Evocarea anilor de muncă entu
ziastă, de la întemeierea Republicii 
noastre dragi pînă acum, rezultatele 
minunate cu care întregul nostru 
popor se mîndrește, ne-au dat și nouă, membrilor gospodăriei colecti
ve din Dudești-Cioplea, puteri spo
rite spre a munci pe viitor mai mult 
și mai bine pentru continua înflo
rire a gospodăriei și a nivelului nos
tru de trai.

In anul 1963, vom cultiva 210 hec
tare cu legume din care 115 hectare 
irigate — față de cele 170 hectare 
(G0 ha. irigate) din 1962. în scopul 
producerii de legume extratimpurii 
în cantități sporite, vom extinde cul
turile forțate în răsadnițe pe 12.000 
m.p. De asemenea, vom amenaja o 
seră cu o suprafață de 600 m.p.

Totodată, vom acorda atenția cu
venită și. dezvoltării sectorului zoo
tehnic — preocupîndu-ne din pri
mele săptămîni ale noului an de 
procurarea materialelor necesare a- 
sigurării în primul rînd a unor a- 
dăposturi corespunzătoare. Dacă în 
1962 am construit între altele încă 
2 hale mari de păsări, în 1963 vom 
construi o altă hală pentru 5.000 de 
găini, 3 grajduri pentru animale și 
altele.

Ne-am propus ca în acest an, să 
obținem un venit dublu față de 1962 
— adică 8.500.000 lei, din care din 
legumicultura peste 6 milioane — și 
aproape SOO.OOO lei din sectorul zoo
tehnic.

Colectiviștii noștri fruntași — din
tre care menționez în primul rînd pe 
brigadierul Stoian Carusarov, șefii 
de echipă Elena Iozu și Dumitru 
Ioniță, se străduiesc ca în aceste zile 
să învețe temeinic la cursul agro-

tive, și-au luat angajamente mobilizatoare menite a duce Ia depășirea planului de producție pe anul în curs.Cifrele de plan au fost dezbătute mai întîi în cadrul colectivului de conducere împreună cu biroul organizației de bază P.M.R. și comitetul sindicatului, după aceea în organizația de partid, iar mai apoi în generale pe cele două secții dlea și Brașov.Pe scurt, sarcinile de plan prevăd o creștere a producției globale față de 1962 de 10,8 la sută, a fabricației de piese de 0,3 Ia sută, iar a reparațiilor de 100 la sută. în 1963 numărul reperelor la fabricația de piese de schimb pentru tractoare și mașini agricole va ajunge la 46. Tot în acest an uzina are sarcina de a fabrica o seamă de utilaje necesare mecanizării lucrărilor în sectorul zootehnic al gospodăriilor de stat și colective- Este vorba de mașina de tuns oi, de trei diferite instalații pentru iradiere cu raze ultraviolete lă porcine, de fabricarea păstorului electric și a unui generator de aerosoli calzi.In cadrul adunărilor generale pe secții, conducerea uzinei (director lng. Ștefan Colan, inginer-șef Ion Voinescu) a prezentat și un plan de măsuri tehnico-organizatorice de realizarea căruia depinde în cea mai
I. LEȘEANU

Dezbaterea 
cifrelor de plan 

la Uzina de reparații 
Brașov

de repere pentru diferite sînt folosite în domeniul plantelor.ar fi pe scurt realizările

Tradiționalul „Plugușoz

adunări din Co-pe 1963

(Continuare în pag. a 4-a)

Discuții vii și interesante pe marginea lecțiilor producției agricole*1, „Solul — principal mijloc de producție în agricultură” etc.Aprecieri deosebite pentru lecțiile bune pe care Ie predau merită toți lectorii celor șase cercuri. Totodată lectorii printre care ing. Gr. Năs- tase, T. Guzgă etc. atunci cînd predau lecțiile folosesc un bogat material didactic, precum și exemple din munca oamenilor și a gospodăriei colective respective.
IOAN TRIFAN corespondent COLECTIVIȘTII ÎNVAȚĂ

La gospodăria colectivă din Da- îța, raionul Negrești, funcționează 4 cercuri agrotehnice și 2 zootehnice la care sînt înscriși și urinează cu regularitate 290 de colectiviști.Pînă în prezent în toate cercurile au fost ținute cîte 10 lecții. Discuții vii și interesante sînt purtate de fiecare dată de colectiviști cu ocazia predării și seminarizării lecțiilor. Asemenea discuți au fost purtate și Ia lecțiile „Dezvoltarea și apărarea avutului obștesc al G.A.C.”, „Factorii care contribuie la sporirea
Colectiviștii-cursanți din satul Jupa, raionul Caransebeș, participă cu mult interes la lecțiile care se predau la cele 3 cercuri ale învățămîn- tului agrozootehnic de masă : cultura plantelor de cîmp, legumicol și zootehnic. Aceste cercuri sînt conduse de lectori bine pregătiți cum este, de pildă, tovarășa Constantina Busuioc. O dată cu predarea lecțiilor, lectorii folosesc pentru exemplificare multe aspecte luate din gospodăria colectivă. Cînd, de pildă, s-a predat lec-

ția cu tema: „Norme și normarea muncii” s-a arătat, printre altele, că gospodăria a stabilit norme juste și corecte.Din rîndul celor mai activi cursanți, îi amintim pe colectiviștii Valeria Iordan, Maria Grași, candidate de partid, utemistul Corio- lan Munteanu, Ana Beșteleagă, Cornelia Radu, Ana Motoș ș! alții.
NTCOLAE FÎRVUcorespondent

CONSTANTIN STANpreședintele gospodăriei colective Dudești-Cioplea din bazinul de aprovizionare a Capitalei GHEORGHE RĂDOIAȘ directorul S.M.T.-ului Bărcănești, regiunea Ploiești

Decret privind amnistierea infracțiunilor silvice 
și grațierea unor pedepseCu prilejul celei de-a 15-a aniversări a Republicii Populare Ro- mîne, Consiliul de Stat a emis un decret privind amnistierea infracțiunilor silvice și grațierea unor pedepse.Potrivit prevederilor decretului se amnistiează infracțiunile prevăzute și sancționate de Codul silvic și se sting toate drepturile privind valoarea materialelor, despăgubirile civile și cheltuielile penale, în măsura în care nu au fost încasate.Se grațiază în întregime pedepsele privative de libertate pentru infracțiunile neintenționate inclusiv cele prin care s-a pricinuit avutului obștesc o pagubă pînă la 50.000 lei. Dacă valoarea pagubei este mai mare de 50.000 lei, pedepsele se reduc la jumătate.Pedepsele privative de libertate pînă la 2 ani inclusiv pentru infracțiuni intenționate se grațiază în întregime. Totodată se reduc cu jumătate pedepsele între 2-5 ani inclusiv, cu '/i cele între 5-10 ani inclusiv și cu ’/» cele între 10-25 ani inclusiv.De asemenea se grațiază în întregime pedepsele cu amendă.în cauzele aflate în curs de urmărire penală sau de judecată procesul penal continuă, iar grațierea se va face după pronunțarea pedepsei.Nu beneficiază de grațiere cei ce

au încercat sau săvîrșit infracțiuni care periclitează securitatea statului, omor intenționat, infracțiuni intenționate prin care s-a pricinuit o pagubă avutului obștesc, dare și luare de mită, incendiu intenționat, neglijență în serviciu care a avut ca urmare o catastrofă, denunțare calomnioasă, omor fără voie săvîrșit prin depășirea vitezei legale de circulație, ori în stare de beție voluntară, viol, tîlhărie, furt și înșelăciune împotriva proprietății personale, precum și huliganism ; participants, tăinuitorii și favorizatorii la aceste infracțiuni, în cazurile în care legea prevede a- ceeași pedeapsă ca pentru autor; re- cidiviștii și cei care nu au început executarea pedepsei deoarece s-au sustras de la aceasta.Pedepsele celor condamnați la muncă silnică pe viață se transformă în 25 ani muncă silnică.Dispozițiile decretului se aplică și pedepselor reduse ca efect al u- nor grațieri anterioare.Decretul prevede de asemenea grațierea în total sau în parte a pedepselor unor condamnați pentru infracțiuni contra securității statului sau pentru alte infracțiuni, care în timpul executării pedepsei au avut o comportare bună, dovedind că s-au reeducat.



Producții mari de porumb la hectar, 
la un preț de cost scăzut

— Din experiența gospodăriei agricole de stat Jimbolia —
în anul 1962, gospodăria agricolă de stat Jimbolia a cultivat cu porumb pentru boabe o suprafață de 1.700 hectare, din cane 204 hectare în condiții de irigare. Ca urmare a aplicării întregului complex de lucrări la timpul optim și de bună calitate, a folosirii semințelor de înaltă producție, a asigurării unei densități normale de plante la hectar, am obținut o producție medie de 5.905 kg. porumb boabe la hectar, adică cu 1.815 kg. mai mult decît am avut planificat.In 1962, deși media precipitațiilor a fost cu mult mai redusă comparativ cu anii trecuți, gospodăria noastră a obținut o producție bună de porumb, situîndu-se printre primele unități din Trustul Gostat Timișoara.

Alegerea, fertilizarea

și pregătirea terenuluiUn rol important în sporirea producției de porumb la hectar îl are pământul.Gospodăria noastră este situată pe un cernoziom ciooolatiu cu mici insule de cernoziom castaniu, avînd orizontul de humus profund, textură mijlocie, permeabilitate și fertilitate bune. Pentru porumb, gospodăria a ales cele mai bune terenuri și în primul rînd acele sole unde apa freatică se află mai la suprafață.Din cele 1.700 de hectare cultivate cu porumb, 1.250 hectare au avut drept premergătoare păioase, iar restul de 450 hectare au urmat după porumb.Experiența anilor trecuți ne-a arătat că porumbul dă rezultate bune atunci oînd este însămînțat într-un teren bine pregătit și cînd i se aplică o agrotehnică corespunzătoare. Plecînd de la acest principiu, consiliul gospodăriei noastre, sub îndrumarea organizației de partid, și-a întocmit din vreme un plan de pregătire a terenului, ținînd seama de condițiile specifice ale fiecărei sole.Pe cele 1.250 de hectare pe care am avut cultivate păioase, am executat arături adinei de vară la o adîncime de circa 28—30 cm. Apoi terenul a fost repartizat pe brigăzi și toamna s-au executat arături adînci pe toată suprafața, la o adîncime de 35-37 cm. folosindu-se plugurile cu scormonitori.O dată cu arătura adîncă de toamnă, au fost încorporate sub brazdă însemnate cantități de îngrășăminte chimice și naturale. Fertilizarea solului ș-a făcut după un plan întocmit cu trei ani în urmă, avîndu-se o evidență precisă a parcelelor fertilizate, cit și a cantităților administrate pe fiecare solă. Din proprie experiență ne-am convins că este cea mai mare greșeală să se facă fertilizarea solului la voia întâmplării. Noi am efectuat fertilizarea numai pe acele parcele care în ultimii trei ani nu primiseră nici un 

fel de îngrășăminte naturale sau chimice. Pe acele sole care s-au dovedit a fj mai sărace în elemente nutritive, noi am aplicat cantități sporite de îngrășăminte naturale și chimice la ha., luptînd ca toată suprafața cultivată cu porumb să aibă o fertilizare cît mai uniformă.Bunăoară, în toamna trecută am aplicat cîte 25-30 de tone de gunoi de grajd la ha., pe o suprafață de 431 de ha. De asemenea, pe o suprafață de aproape 570 de ha. am administrat 172 de tone de superfos- fat. Așadar, am reușit să fertilizăm 631 ha. de teren, ceea ce reprezintă o treime din suprafața cultivată cu porumb, fapt care a contribuit la sporirea producției la hectar.
Scmânatul Ia timpul optimîn primăvara anului 1962, îndată ce terenul s-a zvîntat, noi am trecut la pregătirea lui cu grapa cu colți reglabili. Pînă la însămînțarea porumbului au mai fost efectuate două discuiri în agregat cu grapa pentru a se menține terenul curat de buruieni și a se asigura un bun pat germinativ.Practica ne-a dovedit că recolta bogată de porumb depinde într-o mare măsură de respectarea condițiilor optime de însămințare, cît și de calitatea acestei lucrări. De aceea consiliul gospodăriei noastre a dat o atenție deosebită pregătirii semănatului. în acest scop s-a organizat instruirea temeinică a tuturor mecanizatorilor și a maiștrilor, s-a e- fectuat proba fiecărei mașini 2-S.P.C.-2, pe hibrizi și calibre, tre- cîndu-se la demonstrații și probe practice în teren. Supraveghindu-se fiecare semănătoare in timpul lucrului, s-a izbutit ca semănatul porumbului să se facă în rînduri drepte, fără greșuri, ceea ce a dus la ușurarea lucrărilor de întreținere. Noi am asigurat cîte 13-17 kg. de sămânță la ha., în funcție de particularitățile hibrizilor folosiți. Distanța între rînduri a fost de 80 cm. pe 794 ha. și de 1 metru pe 906 ha. între cuiburi s-a lăsat un interval de 25-30 cm. Adîncimea de semănat s-a menținut la 8—10 cm., iar spre sfîrșitul campaniei, cînd terenul s-a mai uscat, s-a mers pînă la 11-12 cm.Semănatul porumbului în gospodăria noastră a început în jurul datei de 15 aprilie și numai circa 200 de ha. au fost insămînțate după 1 mai. Se poate spune cu toată certitudinea că deși am avut de înfruntat o serie de greutăți, am reușit totuși să respectăm timpul optim de însămințare a porumbului, lucru care s-a răsfrînt în mod pozitiv a. supra producției.

samînta dublu-hibrida 

de mart producție

și densitatea la hectarîn anul 1962 gospodăria agricolă de stat Jimbolia a folosit la semănat trei hibrizi dubli și anume : HD 203, HD 306 și HD 409.La repartizarea suprafețelor, noi am ținut seamă de caracteristicile

fiecărui hibrid. Pe baza observațiilor dm ultimii ani, am reușit să cunoaștem comportarea fiecărui hibrid pe soluri cu grad de fertilitate diferit, fapt care ne-a ajutat să asigurăm o densitate corespunzătoare la fiecare hibrid. De pildă, pe parcelele cultivate cu HD 203, hibrid precoce cu talie mică, noi am asigurat o densitate de 40—45 mii de plante la ha., deoarece terenul corespundea prin fertilitatea sa la o densitate mare. Pe parcelele cultivate cu HD 306 s-au asigurat. în medie, cîte
sol, lucrările de întreținere au o importanță deosebită. Prima lucrare de întreținere efectuată la noi a constat în grăparea întregii suprafețe la 4-5 zile după semănat. Prin această lucrare am prevenit forma-

Brigada a II-a a gospodăriei agricole de stat Jimbolia este fruntașă în cultura porumbului. în fotografie : brigadierul de cîmp Nicolae Varga (al doilea din stînga, rîndul de jos), în mijlocul brigăzii de mecanizare
42—43 mii de plante, iar pe solele insămînțate cu semințe de porumb HD 409, care este un hibrid tardiv, cu talie înaltă și masa foliară bogată, am lăsat o densitate medie de 35—38 mii de plante recoltabile la ha. La recoltare am constatat că pe unele parcele pe care densitatea a fost cu 800-1.000 de plante la ha. mai mare decît cea stabilită de noi, s-au obținut și producții mai mari. Bunăoară. brigada a Vî-a care a avut o densitate mai mare de porumb la ha. decît restul brigăzilor a realizat o producție de 6.525 de kg. porumb boabe la ha., față de 5.905 kg media realizată de gospodărie.Acest exemplu ne demonstrează că densitatea plantelor de porumb la h®. poate să fie și mai mare, dar cu condiția asigurării necesarului de elemente fertilizante, corespunzătoare acestei densități.

Lucrările de întreținere 

și recoltarePentru menținerea unei culturi fără buruieni și păstrarea apei în

Ing. ANDREI HUTURA directorul gospodărieiDUMITRU GARDEVinginer-șef 

completă.rea crustei, cît și îmburuienirea terenului.La 4-5 zile după răsărire, cînd porumbul a avut 3-4 frunzulițe, noi am executat o lucrare cu sapa rotativă pe întreaga suprafață, iar pe anumite parcele, unde apăruseră buruieni, această lucrare s-a repetat. După cîteva zile, mecanizatorii au efectuat prima prașilă mecanică la o adîncime de 8-10 cm. în soopul afînării, aierisirii și grăbirii încălzirii solului. Pentru a face lu- orărj de bună calitate și pentru a proteja plantele, cultivatoarele au fost bine reglate, iar tractoarele s-au deplasat cu viteză mică de lucru. La cea de a doua prașilă. adîncimea prășii ei a scăzut, iar viteza de lucru a tractoarelor a crescut. Din cauza prașilelor bine executate și a timpului secetos, buruienile n-au avut condiții prielnice de dezvoltare, terenul răminînd curat. Cu toate a- cestea, noi am continuat să efectuăm lucrări de întreținere pentru a păstra în sol apa înmagazinată din precipitațiile căzute în toamnă, din topirea zăpezii și a ploilor din primăvară.

Pe toată suprafața cultivată cu porumb am executat 3 prașile mecanice, iar a 4-a prașilă am făcut-o pe suprafețele unde plantele erau mai mici și unde s-a putut lucra cu tractoarele. Prașila manuală pe rînd s-a executat de două ori pe întreaga suprafață și de trei ori pe anumite parcele.O deosebită atenție am acordai lucrării de rărire a plantelor. Deoarece cu ani în urmă răritul se făcea cu sapa, noi pierdeam 30-40 la sută din numărul plantelor răsărite ; aceasta din cauza neatenției unor lucrători care executau răritul la întîmpiare, distrugînd de cele

mai multe ori și plante dintre cele mai viguroase. în acest an, noi am constituit echipe speciale de rărire a porumbului. Ele au fost instruite în mod temeinic de către brigadieri și
Brigada Suprafața 

cultivată

Producția : kg Ia ha Preț de cost:. 
lei Ia tonă

planif. realizat planif. realizatI 226 ha 4.190 5.109 410 450III 155 ha 4.190 6.285 410 389VI 200 ha 4.190 6.625 410 330

Din acest tabel se observă că cele mai bune rezultate la culturi porumbului au fost obținute de brigada a Vl-a, care a reușit să realizeze și cel mai redus preț de cost: 330 de lei tona de porumb boabe, față de 410 lei tona cît a fost planificat. Brigada a III-a oare a obținut la ha. o producție mai mică cu 340 de kg. de porumb decît brigada a Vl-a, a realizat și ea tona de porumb sub prețul de cost planificat. Nu același lucru se poate spune despre brigada I. Deși această brigadă își depășește producția planificată cu 919 kg. de porumb boabe la ha., prețul de cost per tonă este cu 40 de lei mai mare, față de prețul de cost planificat și cu 51 de lei peste cel realizat de gospodărie.Analizînd cauzele care au dus la realizarea unei producții mai mici și la depășirea prețului de cost de către această brigadă s-a constatat ca în cazul respectiv, porumbul a fost amplasat pe un teren care a fost fertilizat pentru prima dată în acest an, iar cantitățile de îngrășăminte chimice și naturale administrate au fost mici față de gradul de fertilitate a solului respectiv. Le aceasta se mai adaugă și faptul că la rărire nu s-a ținut seama ca peste tot porumbul să fie repartizat uniform. Deși a e- xistat densitatea stabilită la ha., pe unele rînduri, datorită și semănatului defectuos, porumbul a fost mai des, iar pe altele mai rar. Acest lucru a influențat în mod negaitiv asupra dezvoltării plantelor, șl mai ales a știuleților, ceea ce a dus la obținerea unei producții mai mici la ha. și la depășirea prețului de cost planificat.
Eiicicfl(o irigațiilorAșa cum a-m mai arătat, gospodăria noastră a cultivat anul trecut, 204 ha. cu porumb pe teren irigat. Terenul a fost pregătit în aceleași condiții oa și cel pentru cultura neirigată. S-au administrat în plus cîte 400 kg de superfosfat la ha., o dată ou executarea arăturii adînci de toamnă și rite 200 de kg. de îngrășăminte azotoase la ha. în perioada de vegetație a plantelor.Pe suprafața irigată s-a folosit hibridul 409. Pe terenul irigat s-a asigurat o densitate de circa 55.500 de plante în medie la hectar. La porumbul irigat am aplicat 3 prașile mecanice și 3 manuale. Trebuie să amintim că din cauza secetei, de- 

inginerul șef al gospodăriei. Răritul s-a făcut manual, păstrîndu-se plantele cele mai viguroase și asi- gurîndu-se, pe cît posibil, o uniformitate în ceea ce privește distanta dintre plante. Prin răritul cu mina s-a păstrat o densitate corespunzătoare a plantelor recoltabile la ha., ceea ce a contribuit la mărirea producției de porumb boabe la ha.Experiența acestui an ne-a arătat că pentru viitor trebuie să acordăm o atenție și mai mare semănatului și altor reguli agrotehnice, pentru a elimina operațiunea de rărit, care este o lucrare grea și costisitoare, depășită de tehnica modernă.Recoltarea porumbului s-a făcut în mod eșalonat, după felul în care a ajuns la maturitate și în funcție de perioada de vegetație a fiecărui soi cultivat. Cu prilejul recoltării, consiliul gospodăriei și mai ales brigadierii au putut face o serie de observații și constatări oare ne sînt foarte utile în anul viitor. Deși s-a acordat aceeași atenție lucrărilor de semănat și întreținere, producțiile n-au fost la fel pe toate parcelele. De pildă, pe o parcelă de 77 ha., pe care nu s-a executat arătura adîncă de toamnă producția medie a fost de 4.400 de kg. la ha., cea mai mică producție din gospodărie.O altă constatare instructivă se referă la perioada executării semănatului în timpul optim. Bunăoară, la brigada a IV-a, pe o suprafață de 16 ha. pe care s-a efectuat semănatul pînă la 22 aprilie s-a obținut o producție de 8.000 kg. de porumb boabe la ha. La aceeași brigadă, pe o parcelă alăturată unde s-a semănat același hibrid, pe același sol și cu același agregat dar la data de 3 mai, s-a obținut o recoltă de numai 6.600 kg. porumb boabe la ha. ceea ce ne-a confirmat că respectarea timpului optim la semănat este o condiție hotărîtoare în obținerea sporului de producție la ha. Diferențe au existat și de la o brigadă la alta. Să luăm, de pildă, producția medie realizată de trei brigăzi din gospodărie.

bitul de apă a fost redus, ceea ce nu ne-a permis să asigurăm necesarul de apă conform normativului stabilit, lucru care a influențat asupra producției. De pe cele 204 ha. irigate, gospodăria a obținut o producție medie de 6.305 kg. boabe la ha. cu mult sub producția planificată.Din modul de lucru am desprins în acest an o serie de învățăminte prețioase. De pildă, de pe o suprafață de 31 ha., unde am avut un teren mai bun și unde s-au aplicat 3 udări cu cantități suficiente de apă, am obținut o producție medie de 8.200 kg. boabe la ha.
Preț de cost redus si bcnciicii

peste planDepășirea producției de porumb boabe la ha a dus și la realizarea unei însemnate reduceri la prețul de cost planificat. Pentru 1962, gospodăria a avut planificat realizarea tonei de porumb boabe la un preț de cost de 430 de led și a realizat-o la 399 de lei, adică cu 31 de lei mai puțin ; aceasta cu toate că cheltuielile planificate la ha. au fost depășite, ca urmare a condițiilor nefa. vorabile de climă care au impus e- fectuarea mai multor lucrări.Datorită producției mari la ha., gospodăria de stat Jimbolia a reușit să livreze fondului central al statului 2.290 de tone de porumb peste plan și să obțină un beneficiu suplimentar.Pentru a urmări evoluția prețului de cost al porumbului în gospodăria noastră este bine să facem o comparație. Bunăoară, în anul 1959, noi am realizat tona de porumb boabe la un preț de cost de 849 lei, iar în 1962, după cum am arătat, doar cu 399 de lei, adică ou 450 de led mai puțin. In anul 1962, gospodăria șî-a încheiat activitatea eco- nomică-financiară, cu un beneficiu de aproape 4 milioane lei.Pentru aceste rezultate merită a fi evidențiați toți membrii consiliu, lui gospodăriei, dar laudele se cuvin în primul rînd brigadierilor și mecanizatorilor noștri, cum sînt tovarășii brigadieri Ion Sima, Nicolae Varga, mecanizatorii Iosif Metzker,

Ioan Keller și C. Păunescu care nu au precupețit nici un efort pentru depășirea producției planificate laha. per și obținerea unui preț de cost tonă cît mai redus.
Perspective de viilorPentru anul 1963, gospodărianoastră a hotărit să-și dubleze suprafața cultivată cu porumb, aceasta ajungînd la 3.600 ha. în aceste condiții, gospodăria va lupta pentru f livra fondului central al statului cantități sporite de porumb, asigu- rîndu.ne totodată din producție proprie cantitățile corespunzătoare de furaje pentru numărul mare de animale.Pentru realizarea producției de porumb planificate la ha., conducerea gospodăriei și organizația de partid au luat din vreme o serie de măsuri tehnico-organizatorice care să ne a- sigure succesul recoltei viitoare. Astfel, în această toamnă am efectuat arături adînci pe toată suprafața ce urmează a fi cultivată cu porumb, încorporînd sub brazdă 8.900 de tone de îngrășăminte naturale pe cca. 455 de ha., iar pe o parte din suprafață s-a dat și superfosfat. Acțiunea de fertilizare va continua și în primăvară.Pentru instruirea mecanizatorilor și a celorlalți lucrători care vor lucra la cultura porumbului acordăm o deosebită atenție învățămîntului agrozootehnic de masă. Toate lecții. Ie sînt predate de cele mai bune cadre de ingineri din gospodărie, insistîndu-se asupra experienței do- bîndite de brigăzile care au obținut în acest an recolte sporite de porumb la ha.Muncind cu simț de răspundere, colectivul gospodăriei noastre, sub îndrumarea organizației de partid, va face tot posibilul ca și în anul 1963. G.A.S. Jimbolia să obțină o recoltă bogată de porumb, la un preț de cost scăzut.
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lală-ne Ia începutul unui nou an. Luîndu-și 
rămas bun de la 1962, colectiviștii — gospodarii 
harnici și pricepuți ai satelor noastre — își trec 
în revistă înfăptuirile din ultimele 12 luni, plă- 
nuindu-și în același timp noi obiective pentru 
anul care abia și-a primit extrasul de naștere.

Multe și minunate sînt rezultatele pe care gos
podăriile colective le-au dobîndit în anul trecut.

« Jiff
or

podăriile colective le-au dobîndit în anul trecut. Consemnîndu-le în dările de seamă, discutin- 
du-le pe larg în adunările generale, colectiviștii trag din activitatea trecută învățăminte prețioase 
pentru cea de viitor. înfăptuiri îmbucurătoare și învățăminte de preț cuprinde și darea de 
seamă a gospodăriei colective „Donca Simo“ din comuna Vîlcele, raionul Rm. Sărat, pe care in 
curind colectiviștii o vor discuta și aproba.

Pagina de față va oglindi cîteva aspecte legate de munca din anul trecut a colectiviștilor 
din Vîlcele, de roadele dobindite de ei.

Din experiența gospodăriei agricole colective din Vîlcele,
raionul Rîmnicu Sărat

AA ★

Venituri peste plan
De vorbă cu tov. AUREL DRĂGUȚ, ajutor-contabil

Rezultatele bune obținute în 1962 constituie o treaptă către altele și mai bune. Bazîndu-se pe experiența dobindită de colectiviști, membrii consiliului de conducere al gospodăriei, împreună cu brigadierii, stabilesc indicatorii de plan pentru anul 1963.
Pe primul plan — dezvoltarea

avutului obștescNu o dată, documentele de partid și de stat au scos în evidență importanța covîrșitoare pe care o are dezvoltarea avutului obștesc pentru continua întărire și consolidare a gospodăriilor colective. In Raportul prezentat la sesiunea extraordinară a Marii Adunări Naționale din aprilie 1962, bunăoară, tovarășul Gheorghe Gheorghiu-Dej arăta că „Puterea economică a gospodăriilor colective este indisolubil legată de creșterea avutului obștesc".De adevărul acestor spuse ne-am convins și noi pe deplin din proprie experiență. Dările de seamă din ultimii ani stau mărturie faptului că pe măsură ce a sporit avutul obștesc al colectivei — veniturile bănești, valoarea zilei-muncă, într-un cuvînt puterea economică a gospodăriei a crescut și ea necontenit.Acordînd cea mai mare atenție dezvoltării proprietății obștești, și, îndeosebi, fondului de bază, în anul trecut gospodăria noastră a făcut un serios pas înainte pe calea consolidării sale economice. Astfel, așa după cum s-a stabilit în planul de producție de către adunarea generală, în 1962 noi am reținut pentru fondul de bază 12 la sută din veniturile bănești ale anului, precum și 3 la sută din producția de grîu și porumb. Numai prin reținerile din veniturile dul de bază a fost suma de 960.000 lei. 300.000 Iei au provenit produselor reținute.Alimentând fondul importante sume de timpul anului, gospodăria și-a putut acoperi în 1962 toate cheltuielile de investiții din fonduri nunțind să de stat. In siți banii ?De bună parte a pentru dezvoltarea tehnic, care este știut că aduce venituri bănești mari și permanente. Pentru procurări de animale, sumele consumate au fost mai mici,

bănești, fon- alimentat cu Alți circa din vînzareade bază ou bani în tot

deoarece gospodăria noastră a ajuns să-și poată asigura matca din pro- pria-i prăsită. De altfel, la data actuală noi dispunem de efectivele pe care ni le-am planificat pentru anul 1965. O bună parte din banii alocați fondului de bază a fost cheltuită însă pentru ridicarea de noi construcții, pentru introducerea micii mecanizări în ferme, pentru procurări de utilaje etc.Bunăoară, in 1962, gospodăria a construit 3 grajduri a 190 capete vită-mare, un complex porcin cu flux continuu pentru 1.300 de capete, un complex avicol pentru 10.000 de păsări, precum și un alt adăpost pentru 600 de rațe. Toate construcțiile au fost făcute din cărămidă confecționată în cadrul gospodăriei, De asemenea, tot pentru sectorul creșterii animalelor s-a procurat o moară cu ciocănele acționată electric, s-a făcut instalația de apă în grajduri, urmînd ca zilele acestea să se facă și instalația electrică. Tot din sumele reținute pentru fondul de bază, gospodăria și-a mai procurat o batoză de bătut porumb și un selector, ambele acționate electric, iar în curînd va cumpăra și două autocamioane, cu a- cestea numărul autocamioanelor a- jungind la șapte.După cum lesne se poate vedea, noi am investit banii cu maximum de eficiență, numai în lucrări care contribuie la sporirea producției, la ușurarea muncii oamenilor.Am amintit aci doar de reținerile de bani și produse pentru mărirea avutului obștesc. După cum se știe, fondul de bază mai are însă și alte

componente, și anume, acumulările în construcții, valoarea prăsilei șți a creșterii în greutate a animalelor etc.Reținînd o bună parte din animalele provenite din producția gospodăriei pentru matcă, folosind la construcții o seamă de materiale din resurse proprii și meșteri colectiviști, gospodăria a reușit ca și pe această cale să-și mărească simțitor fondul de bază. In total, după calculele noastre, reținerile din veniturile bănești și din produse, valoarea prăsilei și a creșterii în greutate a animalelor, acumulările în construcții și inventar gospodăresc și rambursările de credite au dus la creșterea în anul trecut a fondului de bază cu circa 2 milioane de Iei. In prezent, fondul de bază al gospodăriei se ridică la peste 5.500.000 lei, iar întreaga proprietate obștească la aproape 7.000.000 lei.După cum arătam la început, dezvoltarea avutului obștesc a avut ca efect creșterea venitului bănesc. In 1962, gospodăria a obținut un venit bănesc cu circa 3.000.000 lei mai mare decît cu un an în urmă, ziua- muncă fiind retribuită, de asemenea. cu 5 lei, în bani, mai mult decît în 1961.Bazați pe rezultatele obținute, colectiviștii noștri, conduși și îndrumați de organizația de partid, sînt hotărîțî ca in anul acesta să sporească și mai mult avuția colectivă, chezășie sigură a belșugului și bunăstării.

Pentru a afla unele amănunte în legătură cu îndeplinirea prevederilor planului financiar al gospodăriei ne-am adresat tovarășului Aurel Drăguț, ajutorul contabil al colectivei.— După cîte am înțeles, la majoritatea culturilor, precum și la unele produse din sectorul zootehnic, prevederile planului de producție au fost depășite. Presupun că această situație a influențat în bine prevederile planului financiar.— Presupunerea dumneavoastră este cît se poate de întemeiată. Pentru 1962, conform producțiilor planificate, a contractelor încheiate, gospodăria și-a plănuit să realizeze un venit bănesc de 6.200.000 lei. Ob- ținînd producții mai mari decît cele planificate, s-au predat în contul contractelor cantități de produse sporite față de prevederi. La grîu și porumb, bunăoară, am avut încheiate contracte pentru 1110 tone. Cum producția de porumb a fost mult mai mare decît cea planificată, gospodăria a predat peste prevederi 1030 de tone, deci în total 2140 tone de cereale. De asemenea, la floarea- soarelui, față de 295 tone contractate, s-au livrat 371 tone. Cantități mai mari decît cele contractate s-au predat și la cultura tutunului, la laptele de oaie etc. Firește că aceasta a însemnat venituri bănești în plus pentru gospodărie. Mai cu seamă că pentru livrările peste contract am primit, pe lîngă prețul ferm, și prime de cantitate și calitate. în total, colectiva noastră a realizat în 1962 un venit bănesc de 8.000.000 lei, din care circa 7.500.000 lei provin din vînzarea produselor, iar restul din transporturi, prestări de servicii etc.— Ce a însemnat obținerea unui asemenea venit bănesc pentru gospodărie și membrii săi ?— E lesne de înțeles. Mai întîi că gospodăria și-a acoperit toate cheltuielile de investiții, precum și pe cele curente, de producție, din fonduri proprii, fără a mai apela la credite. De asemenea, obținînd venituri mari și în tot timpul anului am avut posibilitatea să repartizăm membrilor avansuri bănești regulate. Astfel, în 1962 s-au dat 5 avansuri bănești. Incepîndu-se cu 5 lei la ziua-muncă, sumele repartizate ca avans au crescut mereu, pe măsura sporirii veniturilor, ajungîndu-se ca la ultimul avans fiecare zi-muncă să fie retribuită cu 17 lei.Acum, la sfîrșit de an, membrii gospodăriei primesc pentru fiecare zi-muncă diferența de bani pînă la 24 lei.

A crescut nivelul de conștiință 
al colectiviștilor PE SCURT

obținuteConsemnînd realizările de-a lungul unui an, darea de seamă a gospodăriei noastre se va referi desigur într-o mare măsură la oameni, la cei care prin munca lor au dat naștere tuturor înfăptuirilor despre care s-a amintit în pagina de față. Mi-ar fi greu să le înșir numele tuturor celor care merită să fie evidențiați. Voi face însă o remarcă, și anume, aceea că în 1962, o dată cu producțiile și veniturile, a crescut simțitor și nivelul de conștiință al colectiviștilor noștri.Educarea oamenilor în spiritul dragostei pentru gospodăria colectivă, al grijii nețărmurite pentru dezvoltarea și păstrarea avutului obștesc a stat în permanență in atenția organizației de partid din gospodărie și a consiliului de conducere. In această luptă pentru formarea u- nei conștiințe noi, socialiste, în primele rînduri au stat și stau comuniștii, membrii celor 11 organizații de bază din gospodărie. Nu puține sint exemplele care dovedesc că membrii colectivei noastre sint preocupați de întărirea gospodăriei, de dezvoltarea și păstrarea cu sfințenie a avuției obștești.îmi vin în minte citeva din aceste exemple.Nu de mult, într-una din adunările generale ale gospodăriei, colectivistul Mihai Coja, membru de partid, a criticat cu asprime pe Aurel Rotaru și Tudor Sterpu, ambii purtători de a- telaje. Cauza ? Cei doi, primind de la magazie grăunțe pentru hrana animalelor, au administrat vitelor pe

care le aveau în grijă cantități mult mal mari de concentrate, lăsînd în schimb alte animale, avute în grijă de alți conducători de atelaje, flă- tnînde.— Caii, boii, vacile, oile, porcii, toate animalele gospodăriei sînt proprietate obștească, a noastră, a colectiviștilor de aici — spunea tovarășul Coja. Trebuie să ne doară inima pentru fiecare din ele, să avem grijă ca toate să fie bine întreținute și hrănite, nu numai cele pe care le avem fiecare în primire.Cred că nu mai e cazul să mai spun că după o asemenea „săpunea- lă“ cei în cauză cadă în greșeală.Tot astfel, în Pompile Tulea a gospodăriei asupra faptului că ciobanul Nicu Chiriță băga oile în lanurile de porumb ale colectivei, iar tov. Ștefan Dragu a luat serios atitudine împotriva lui Fănică Orțiu, care avea obiceiul să bată animalele.Exemplele privind influența pe care criticiie și discuțiile tovărășești ale comuniștilor o au asupra dezvoltării conștiinței colectiviștilor ar putea fi continuate.Luptind și pe viitor pentru ridicarea nivelului de conștiință al colectiviștilor, organizația de partid, comuniștii din colectiva noastră vor fi întotdeauna primii în munca de întărire economico-organizatorică a gospodăriei. TOMA STERPU secretarul comitetului de partid al gospodăriei

s-au ferit să maivară comunistul sesizat conducerea

• Preocupați de mărirea suprafeței arabile a gospodăriei, colectiviștii au redat în anul trecut circuitului arabil 33 de hectare, prin defrișarea de vii hibride și 9 ha prin îngustarea și desființarea unor drumuri.• De Ia înființarea gospodăriei și pînă acum și-au făcut case noi peste 750 de colectiviști dintre care 127 în anui 1962.• Folosirea chibzuită a pămîn- tului a stat în permanență în a- tenția gospodăriei. Astfel, pe o suprafață de 700 de hectare de porumb gospodăria a cultivat intercalat fasole. Pe lîngă 3 889 kg de porumb boabe obținute în medie, de pe fiecare ha s-au recoltat și cîte 130 kg de fasole. De a- semenea, pe 300 ha s-a folosit în anul trecut practica culturilor duble, iar pe 8 ha de pomi fructiferi — livada tînără — s-a cultivat intercalat ceapă. Vînzînd pe bază de contract 20.000 kg de ceapă și 20.000 kg de fasole, din culturi intercalate, gospodăria a obținut un venit bănesc suplimentar de circa 100.000 lei.• In momentul de față In comună sînt peste 430 de aragaze, din care mai bine de 60 au fost cumpărate în anul trecut. In fiecare săptămînă, un autocamion al gospodăriei merge să încarce la Rm. Sărat cîte 100—120 de butelii.

t

DUMITRU SPIȚĂ președintele gospodăriei

Animale multe, productive Construcția din stânga, acoperită cu stuf, este primul grajd înălțat de gospodăria colectivă din Vîlcele, imediat după înființarea sa. Cea din dreapta, după cum se vede, reprezintă un grajd nou, ultimul din cele 32 de obiective destinate producției și nevoilor gospodărești pe care coleetiva le-a ridicat de-a lungul anilor.
Ne-am despărțit de 1962 cu satis

facția că am dobîndit rezultate bune 
și pe linia creșterii animalelor. Ast
fel noul an a găsit in fermele gos
podăriei noastre 930 de taurine, din 
care 303 vaci și juninci, 2.073 de ovi
ne, 1.250 de porcine, din care 162 
de scroafe, precum și peste 4.000 de 
păsări, efective cu mult mai mari 
decît cele pe care le aveam la în
ceputul anului trecut. Ceea ce me
rită să fie subliniat este faptul că 
gospodăria și-a mărit efectivele de 
animale pe seama prăsilei proprii.

Paralel cu mărirea numărului deproprii, reia credite fost folo-mai mare întrebuințată sectorului zoo-
mai facă apel ce scopuri auseamă că cea lor a fost

Rod bogat 
belșug în caseMuncesc în gospodăria colectivă din 1959. Și în acest timp, eu și ai mei am cunoscut tot mai mult bucuria belșugului. Colectiva ne asigură un trai îmbelșugat, lipsit de griji.Din familia mea lucrează în gospodărie 3 persoane. Muncind la cîmp, noi am realizat în anul trecut 495 de ziie-muncă. Cum valoarea zilei-muncă în gospodăria noastră a fost în 1962 de 42 de lei, din care 24 de lei în numerar, lesne se poate socoti ce venit frumos am realizat. Numai bani am primit 10.880 de lei. In plus de asta, ne-au revenit în contul ziielor-muncă peste 3.500 de kg de grîu și porumb, 320 kg de cartofi, 49 de kg de brînză, legume, zahăr și multe alte produse.Ce destinație au luat veniturile obținute din munca în gospodăria colectivă ? Cu banii primiți în 1961 și 1962 de la gospodărie, mi-am ridicat o casă de toată frumusețea din cărămidă, cu 7 camere, cu sobe de teracotă. De asemenea, mi-am cumpărat mobilă modernă, aparat de radio, aragaz. în curînd îmi voi cumpăra și televizor. Traiul pe care îl duce azi familia mea, și ca ea zeci și sute de alte familii din comună, se apropie din ce în ce mai mult de cel al orășenilor. Pentru toate acestea sîntem recunoscători din inimă partidului, care ne-a arătat calea și ne călăuzește pașii către o viață din ce în ce mai îmbelșugată, mai fericită.

Creșterea animalelor este un sector in plină dezvoltare. Iată citeva aspecte din fermele zootehnice ale gospodăriei.

CRISTEA DUMTTRAȘCU colectivist

animale, în 1962 s-a dus o muncă 
susținută și pentru ridicarea pro
ducției, pentru îmbunătățirea efec
tivelor. In acest scop, s-au asigurat 
nutrețuri îndestulătoare și în sor
turi cît mai variate, s-au întocmit 
rații furajere echilibrate, s-a ve
gheat la respectarea cu strictețe a 
programului de grajd, s-a ținut o 
evidență clară a producției pe fie
care animal în parte. De asemenea, 
o preocupare de seamă a organiza
ției de partid din gospodărie, a 
consiliului de conducere și a noas
tră, cadrele tehnice, a fost și aceea 
a permanentizării și ridicării califi
cării profesionale a îngrijitorilor și 
cointeresării lor în sporirea produc
ției. Numai în anul trecut, bună
oară, au urmat cursuri de calificare 
la Centrul școlar agricol și G.A.S. 
Rîmnicu Sărat 28 de îngrijitori. 
Alți peste 40 au fost școlarizați în 
cadrul gospodăriei, la cercul zooteh
nic.

Roadele măsurilor luate pentru 
creșterea producției animaliere nu 
s-au lăsat așteptate. In 1962, pro
ducția de lapte obținută de la cele 
215 vaci furajate, de exemplu, a fost 
de peste 1.900 de litri pe cap de 
animal. De asemenea, la ferma de 
ovine s-au obținut 46 litri de lapte 
(cu 4 litri peste plan) și 2,250 kg 
de lină pe cap de oaie, iar planul 
la miei a fost depășit cu 10 la sută, 
datorită fătărilor duble.

Ce a însemnat creșterea efective
lor de animale și sporirea produc
ției animaliere pentru gospodăria 
colectivă și pentru colectiviști ? Po
sibilități sporite de obținere a unor 
venituri bănești mari și permanente. 
Astfel, prin valorificarea pe bază de 
contract a circa 2.000 hl de lapte, 
3.707 kg de lînă, 700 de porci grași, 
93 de taurine, 340 de ovine, precum 
și a unui însemnat număr de pă
sări, s-a realizat un venit bănesc de 
aproape 1.500.000 lei. Să nu mai vor
bim de faptul că dezvoltarea secto
rului zootehnic a contribuit din plin 
și la sporirea producției vegetale. 
Cum ? Pentru recolta anului trecut, 
gospodăria a încorporat în sol 11.800 
de tone de gunoi de grajd.

Folosirea însămînțărilor artificiale 
la ovine, alăptarea vițeilor la bibe
ron, furajarea animalelor în funcție 
de producție și greutatea corporală, 
creșterea porcilor și păsărilor în 
complexe mari constituie metode noi 
folosite de gospodărie în ultima vre
me. Pentru arlul viitor, ne propu
nem să facem un pas și mai însem
nat pe linia sporirii producțiilor, și 
anume, să trecem la o selecție rigu
roasă a animalelor, astfel ca în scurt 
timp să îmbunătățim întregul șeptel 
al gospodăriei.

ALEXANDRU HAIDUCU inginer zootehnic

Producții mari
la toateEste știut și îndeosebi _ . ____ ttuie baza întregii producții agricole. Pornind de la această premisă, membrii gospodăriei noastre dau pe an ce trece o atenție tot mai mare sporirii recoltelor de grîu, porumb, floarea-soarelui, sfeclă de zahăr etc,, mărind pe această cale volumul producției-marfă, asigurind cantitățile necesare de produse pen. tru a fi distribuite la ziua-muncă precum și furaje îndestulătoare pentru animalele colectivei.Gospodăria fiind situată într-o zonă de șes, după cum este și firesc, ponderea cea mai mare în cadrul culturilor de cîmp o au porumbul și griul. Astfel, în anul trecut, noi am cultivat cu aceste două plante 2 615 hectare, reprezentind peste 65 la sută din suprafața arabilă a gospodăriei.Ca în mai tot cuprinsul țării, anul 1962 a fost caracterizat și prin părțile noastre printr.o mare lipsă de precipitații, îndeosebi în perioadele critice pentru plante. Cu toate acestea, gospodăria a izbutit să reali, zeze producții mulțumitoare la toate culturile. La grîu, bunăoară, de pe o suprafață de 1.340 de hectare s-au recoltat în medie cîte 1.510 kg la hectar, iar la cultura porumbului pentru boabe, de pe 1.125 hectare, am realizat o producție de 3.889 kg boabe la hectar, față de 3.400 kg. cît ne propusesem în plan. De asemenea, la cultura florii-soarelui recolta medie a fost de 1.711 kg la hectar, pe 280 de hectare (cu 111 kg la ha peste prevederile planului), la sfecla de zahăr de 23-341 kg, pe 160 de hectare, la tutun de 940 kg, pe 100 hectare, la porumb siloz 35.000 kg, pe 150 de hectare etc.au contribuit la ob- asemenea producții cunoscuți. După pă- cei mai importanți adîncă, fertilizarea

că producția vegetală, cea de cereale, consti- l agri-

deFactorii care tinerea unor sînt în general rerea noastră sînt: arăturasolului, folosirea unei semințe de soi, executarea la timp și bine a semănatului și lucrărilor de întreținere. Astfel, pentru 1962, noi am avut executate arături adinei de vară și toamnă, la 28—35 cm, pe toată suprafața arabilă a gospodăriei și am

culturileîncorporat sub brazdă, mai cu seamă pentru porumb și sfeclă de zahăr, 11 800 tone de gunoi de grajd, precum și 52 tone de îngrășăminte chimice pentru cultura griului.în ceea ce privește sămînța. Ia grîu și porumb am folosit pentru întreaga suprafață soiuri și hibrizi dubli de mare producție, iar la cultura florii-soarelui sămînța din soiul VNIIMK. O mare atenție am dat, de asemenea, întreținerii ogoarelor și semănăturilor în primăvară, prin grăpări și discuiri repetate, semănatului la momentul optim, precum și executării lucrărilor de întreținere. La porumb, de exemplu, au fost efectuate 2 prașile mecanice și 4 manuale, jar la sfeclă de zahăr 4 prașile, plus rări.tul. Și, fiindcă a venit vorba de rărit, țin să menționez că asigurarea unei densități normale de plante la hectar a fost o preocupare de prim ordin pentru toți colectiviștii. în acest scop, rări- tul, atit la sfecla de zahăr, cît și la porumb și floarea-soarelui, s-a făcut numai cu mîna, oprindu-se plantele cele mai viguroase și asigurin- du-s.e, în funcție de soi sau hibrid, un număr corespunzător de plante la unitatea de suprafață. Lucrul acesta s-a putut face mai cu seamă datorită faptului că am aplicat sistemul de retribuire suplimentară a muncii, sistem care cointeresează într-o măsură mult mai mare pe colectiviști la buna executare a lucrărilor, Ia sporirea producțiilor.Mărind producția de cereale și plante tehnice, gospodăria a avut putința să valorifice în 1962 cantități sporite de produse pe bază de contract, realizînd mari venituri bănești. După cum arată scriptele contabile, numai din valorificarea produselor vegetale au fost obținute venituri bănești în valoare de mativ 6 000 000 de lei.Experiența dobindită în plantelor de cîmp constituiede preț pentru colectiviștii noștri, însușindu-și pe mai departe cela mai noi metode recomandate de știința agrotehnică, ei vor lupta pentru obținerea de producții și mai mari.

aproxi-cultura un bun

MARIN PAULinginer agronom



Cu prilejul Anului Nou Vești clin ag ricultura
aiiHiiiifiiiiiimiiiiniiiiiiiitfiiuiiHiiiiimniinniiniiiBffliftfmmmniimiMiiiiniffiiiiiiiiiiiiimMHiiHiiiiiHuiiHiimiiiiiiiiiiiHiiittniui/I Schimb de mesaje între conducătorii U.R.S.S» și președintele S.U.A. țărilor socialiste
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Comitetul Central al P.C.U.S., Prezidiul Sovietului Suprem al U.R.S.S. și Consiliul de Miniștri al U.R.S.S. au adresat poporului sovietic un mesaj de Anul Nou, în care se subliniază că „poporul sovietic înaintează cu fermitate pe calea leninistă spre viitorul său luminos — comunismul".După ce relevă importantele succese obținute de poporul sovietic în cel de-al patrulea an al septenalu- lui în toate domeniile de activitate, mesajul subliniază că în anul care a trecut forțele păcii și rațiunii și-au demonstrat din nou puterea, „în zilele crizei primejdioase din regiunea Mării Caraibilor ele au dat o lovitură forțelor nesăbuinței și ale războiului. Politica externă de pace a Uniunii Sovietice, sprijinită de celelalte state socialiste, de toate popoarele, hotărîrea fermă a eroicului popor cuban de a apăra independența și libertatea țării sale au pre- întîmpinat primejdia nemijlocită a izbucnirii unei catastrofe termonucleare mondiale".„Oamenii de pe întregul glob s-au convins încă o dată că puternicul ' lagăr al socialismului este în stare să bareze calea războiului".în mesaj se arată : In anul care începe, Partidul Comunist și Comitetul său Central leninist, guvernul sovietic, toți oamenii sovietici vor lupta și mai activ pentru traducerea în viață a politicii leniniste de coexistență pașnică, pentru întărirea unității statelor socialiste, a întregii mișcări muncitorești și comuniste internaționale .„Cu prilejul Noului An adresăm un fierbinte salut și cele mai bune urări popoarelor frățești din țările socialiste, oamenilor muncii din întreaga lume* — se spune în mesaj.

La 2 ianuarie ziarul „IZVESTIA" a publicat textele mesajului de Anul Nou adresat de Nikita Hrușciov și Leonid Brejnev lui John F. Kennedy, precum și textul mesajului de ‘ răspuns, adresat conducătorilor sovietici de către președintele S.U.A.In mesajul conducătorilor sovietici se spune că „anul 1962 a fost martorul unor evenimente a căror evoluție' fatală a putut fi preîntimpinată datorită faptului că cele două părți au dat dovada de o abordare lucidă și au acceptat un compromis". Astăzi — se spune în continuare in mesaj — popoarele întregii lumi așteaptă din partea noastră eforturi energice avînd ca scop rezolvarea problemelor urgente care implică pericolul de izbucnirg a unor

noi crize, în vederea asigurării unor condiții trainice pentru o viață pașnică și muncă constructivă pe pămînt. Ele doresc ca noul an să devină un „an de cotitură spre bine în relațiile dintre țările noastre, un an de eforturi comune pentru însănătoșirea ho- tărîtă.a situației internaționale în interesul întregii omeniri".în mesajul său de Anul Nou, adresat lui Nikita Hrușciov și Leonid Brejnev, John F. Kennedy, președintele S.U.A. scrie : „Poporul american așteaptă anul care vine, cu cea mai profundă dorință ca să tie realizat un progres în cauza păcii. Din partea noastră vă încredințez că nu va fi omis nici un prilej pentru a se contribui la pacea generală și la înțelegerea între toate popoarele".

U. R. S. S.

Instrument pentru analize rapideSe știe că pentru a spori producția pe solurile acide se recurge la amendarea solului cu var. Totodată se știe că încorporarea varului este necesară nu numai în cazurile solurilor acide, ci și a ogoarelor în care lipsesc carbonați de calciu și magneziu. Prin introducerea varului plantele sînt satisfăcute intrutotul cu calciu.Pentru a determina dacă un sol are sau nu are nevoie să fie amendat cu var se recurge la o analiză totală a tuturor felurilor de aciditate și saturație cu elemente bazice. în trecut, această analiză se făcea în laboratoare speciale. Acum această analiză poate fi efectuată în orice colhoz sau sovhoz cu ajutorul instrumentului realizat de agronomul G.

baza noi- extracției Aceasta de
Bondar, instrument a cărui producție a fost pusă la punct de fabrica de ambalaj din Cernăuți.Instrumentul lucrează pe lor metode de obținere a de săruri și acizi din sol.accelerează procesul de analiză 80-100 de ori în comparație cu procedeul existent. Precizia analizei este foarte mare. Noul instrument poate fi folosit pe ogoare ca și în laborator. In decursul unei zile de lucru se pot efectua cu ajutorul lui 35-40 de analize pentru stabilirea acidității. în perioada de vegetație se poate controla reacția solului. Acest lucru este necesar pentru organizarea aplicării raționale a îngrășămintelor.
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Mișcârî țărănești in Peru 
și Republica D o in b ii i c a ii a

R. P. POLONA

Flori în orice anotimp
Deși junta militară guvernamentală introdus stare excepțională înacîteva departamente din Peru, în țară situația continuă să se agraveze. Pretutindeni se înmulțesc manifestările armate împotriva moșierilor. Marii moșieri sînt cuprinși de panică. Ei pleacă în pripă în capitala departamentului. După cum anunță agenția Associated Press, în localitatea Le Convencion, situată în sudul Perului Ia aproximativ 300 de mile de Lima, au avut loc noi incidente sîngeroase între țărani și polițiști. Intr-un comunicat dat publicității de Federația țăranilor din Peru se subliniază că în cursul acestor incidente au fost uciși 43 de țărani.

SANTO DOMINGO — Agenția 
U.P.I. anunța că in urma raziei 
efectuate Intr-un număr important 
a's sale di tortele polițienești ale 
Republicii Dominicane, au fost ares
tați si aruncați în închisori peste 500 
de țărani. Mii de țărani au părăsit 
satele, plecind în păduri Si organi- 
zlnd noi acțiuni împotriva detașa
mentelor de represiune. In cursul 
opera/iunilor de curățire dezlănțuite 
de forțele polițienești, peste 40 de 
țărani au fost uciși.

Unele plante pot fi făcute să înflo
rească în orice anotimp al anului.

Oameni de știință polonezi de la 
Institutul pentru protecția plantelor 
au descoperit o substanță a cărei so-

luție determină unele plante să în
florească în orice anotimp al anului. 
Astfel, chiar într-o zi rece de iarnă, 
o rămurică de iasomie pusă în apă 
înflorește după cîteva zile.

R. P. BULGARIA

Noi preparate veterinareColaboratorii științifici de la Institutul de biologie și patologie a înmulțirii animalelor agricole au folosit anhidrida de seleniu pentru tra-

Tîlcul circularei cu privire la creditul agricol în Franța
Primele măsuri pentru punerea 

în aplicare a politicii de așa-zisă 
restructurare a agriculturii în Fran
ța arată cu prisosință că „necesita
tea de a se încuraja progresul teh
nic și rentabilitatea", cum spun ofi
cialitățile este, de fapt, o formulă 
menită să acopere tendința de rui
nare a gospodăriilor mici și mijlocii. 
Adică a gospodăriilor familiale, cum 
li se spune în Franța.

Astfel, de curînd ministerul fran
cez al agriculturii a adresat caselor 
regionale de credit agricol o circu
lară în care le face cunoscut condi
țiile în care urmează să se acorde pe 
viitor credite. Se atrage atenția, în 
special, asupra faptului că aceste 
credite sînt absolut legate de supra
fața de care dispune gospodăria so
licitatoare. Ori, în conformitate cu 
dispozițiile respective, suprafața mi
nimă care dă dreptul la credit este 
de 25 hectare pentru anumite re
giuni, de 31 hectare pentru altele.

Ca să se vadă ce înseamnă în prac
tică această dispoziție dăm cîteva 
cifre. In departamentul Haute Vien
ne există 24 051 gospodării agricole. 
20258, adică mai mult de 80 la sută, 
sînt — conform recensământului din 
1958 — mai mici de 20 hectare de 
pămînt. După dispozițiile cu privire 
la credite, acestora nu li se acordă 
nici un fel de credit, nici pentru 
achiziționarea de inventar, nici 
pentru clădire, nici pentru semințe. 
Pentru că minimul fixat este de 25

înha. Cam așa se petrec lucrurile 
toate regiunile. Pe întreaga supra
față a țării se găsesc circa 2.100.000 
exploatări agricole. 1.647.129 din a- 
cestea sînt sub 20 hectare. Cu alte 
cuvinte mai mult de trei pătrimi din 
gospodăriile țărănești sînt excluse 
de la credite. Se înțelege că acestea 
sînt tocmai gospodăriile familiale, 
adică gospodăriile mici și mijlocii, 
creditele fiind rezervate numai gos
podăriilor moșierești și chiaburești.

Se știe că motivul invocat pentru 
o asemenea politică este acela că o 
gospodărie sub nivelul suprafeței in
dicate „n-ar fi viabilă", adică n-are 
putere să reziste concurenței moșie
rești și chiaburești. Dar în loc să. se 
caute mijloace de a se asigura posi
bilitatea ca ele să devină mai pro
ductive, se face tocmai dimpotrivă, 
se iau măsuri care le grăbesc ruina 
favorizîndu-se o mină restrînsă de 
mari exploatatori.

„Progresul tehnic" ți „rentabilita
tea", sînt invocate pentru elimina
rea a 700 000 pînă la 800 000 gospo
dării agricole.

In asemenea condiții „progres teh
nic" și „rentabilitate" înseamnă rui
narea țărănimii muncitoare și arun
carea ei în plasa exploatării moșie
rești. Unul din mijloacele realizării 
acestui scop îl constituie și politica 
cu privire la creditele agricole. Gos
podăriile agricole mici și mijlocii sînt 
tot mai mult împinse spre ruină și 
mizerie.

ȘirillffiH EXTERNE• Nikita Sergheevici Hrușciov, prim-secretar al C.C. al P.C.U.S., l-a primit în ziua de 2 ianuarie la Moscova pe John Gollan, secretar general al Partidului Comunist din Marea Britanie, cu care a discutat probleme ce interesează cele două partide frățești.• In prima zi a noului an pe străzile Londrei a avut loc o manifestație a reprezentantelor a cinci organizații de femei din Anglia. Ele s-au îndreptat spre locuința primului ministru Macmillan pentru a-i transmite o petiție semnată de 2.000 de femei, în care se cere interzicerea imediată a experiențelor nucleare, lichidarea bazelor militare străine pe teritoriul Angliei și a bazelor engleze în străinătate.• Răspunztnd în ajunul anului nou la întrebările puse de redacția ziarului englez „Daily Express", cu privire la situația internațională, Nikita Sergheevici Hrușciov a spus printre altele că în 1963, Uniunea Sovietică va continua cu și mai multă perseverență lupta pentru adevărata rezolvare a problemei dezarmării. Șeful guvernului sovietic a subliniat că Uniunea Sovietică este gata să colaboreze cu Marea Britanie în înfăptuirea oricăror măsuri îndreptate cu adevărat spre întărirea păcii.

• In urma demisiei generalului a- merican Norstad din postul de comandant suprem al forțelor armate ale N.A.T-O. din Europa, a fost numit în acest post un alt general a- merican — L. Lemnitzer. Acesta este unul din fondatorii blocului militar al Atlanticului de nord, iar în trecut participant activ la agresiunea S.U.A. în Coreea.• La 2 ianuarie, împlinindu-se 4 ani de Ja victoria revoluției cubane, a avut loc la Havana o paradă militară și o grandioasă manifestație populară, cu care prilej primul ministru al Cubei, Fidel Castro, a rostit o amplă cuvîntare.• Nemulțumiți de condițiile de muncă și de trai, 40.000 de pescari norvegieni au intrat în grevă la 1 ianuarie. Ei cer majorarea salariilor.• La Hollandia, capitala Irianului de vest, a fost înălțat steagul indonezian alături de steagul O.N.U- în același timp steagul olandez a fost coborît. După cum se știe, potrivit acordurilor încheiate în urmă cu cîteva luni sub egida O.N.U., pînă la 1 mai 1963 autoritățile indoneziene vor prelua în întregime administrația Irianului de vest.
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S. G.
Dragoste de cultură

(Urmare din pag. I)

manțe, Maria Lătărețu și Ileana 
Constantinescu melodii din folclorul 
vechi și nou de pe meleaguri olte
nești. Nu de puține ori, au răsunat 
aplauzele miilor de spectatori din 
satele arătate și la adresa artiștilor 
Teatrului Național din Craiova, a 
ansamblului de cîntece și dansuri 
,.N. Bălcescu" tot din regiunea lor. 
Din belșug culeg aplauze și artiștii 
amatori din aceste comune, atunci 
cînd se înfățișează pe scenele tea
trelor lor de vară în fața a mii de 
spectatori.

Ne-am referit în rândurile de mai 
sus la una din multele laturi ale 
culturalizării maselor care în anii 
Republicii noastre dragi a luat un 
avînt nemaiîntîlnit și la sate. In

anii regimului nostru democrat- 
popular, țăranul muncitor a pornit 
să-și clădească o viață nouă, lipsi
tă de griji în gospodăria colectivă. 
A înflorit marea familie a colecti
vei, a înflorit și casa țăranului, și 
satul lui. Așa se face că astăzi, în 
satele patriei noastre, întîlnești la 
tot pasul și edificii de cultură, cu 
săli spațioase de spectacole, spitale, 
maternități etc. O înfățișare nouă 
i-au dat-o satului nostru ulițele în
tregi de case noi, construite în a- 
cești ani, antenele de radio și te
leviziune și cite altele. Pe aceste 
trepte ale bunăstării au pornit și sa
tele raionului Segarcea. Cu sutele 
întîlnești astăzi în Bîrca, Birza, Goi- 
cea, Glghera și în toate celelalte, 
case noi. In aceste sate viața s-a 
schimbat din temelii, în anii lumi
noși ai Republicii noastre populare.

I

deținători de oi!
membri colectiviști
Gospodării agricole colective,
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In întreaga țară se desfă
șoară acțiunea de contractare a 
linei din producția anului 1963.

Contractați cu unitățile sau 
delegații D C.A. întreaga pro
ducție de lină de pe oile ce le dețineți.

Prin sistemul de contractări beneficiați de
— prețuri avantajoase
— împrumut de 40’/» din valoarea contractului încheiai
— scutire de cote
— prioritate la terenurile de pășunat
Surplusurile de lină din producția anului 1962 le puteți 

valorifica în condiții avantaj'oase, vînzîndu-le unităților 
D.C.A., la prețurile de achiziție.

tarea distrofiei musculare a mieilor. Preparatul este administrat în cantități de 1 mg. de fiecare miel și vindecă maladia în 24 de ore.După diateza exsudâtivă se folosește selenid de natriu și anhidridă de seleniu în cantități de 1 mg. la 33 kg. de amestecuri furajere.
R. P. D. COREEANA

Culturi de ore?

uscate
in vai

Cooperativele agricole ție din R.P.D. Coreeană pentru prima oară în anul trecut orez în văi uscate, pe o suprafață de aproximativ 5000 tenbo. Recoltele obținute nu au desmințit așteptările : s-au obținut în medie peste 3 tone de orez de pe fiecare tenbo.Experiența cultivării orezului în văi uscate, ca și rezultatele experiențelor științifice, au arătat că extinderea culturilor de orez pe astfel de terenuri duce la o creștere importantă a producției în R.P.D. Coreeană.Cultivarea orezului în văi uscate corespunde condițiilor climatice și pedologice ale R.P.D. Coreene. La începutul dezvoltării sale orezul cultivat în văi uscate are nevoie de foarte puțină umiditate și rezistă ușor secetei din timpul primăverii și verii timpurii. Iar în perioada cînd orezul dă în spic, în luna iulie, în R.P.D. Coreeană începe sezonul ploios.

de produc- au cultivat I

Zile de iarnă în gospodăria colectivăcurînd gospo- Ruginești, re-Cînd am vizitat de daria colectivă din giunea Bacău, cîmpul era pudrat u- șor cu zăpadă. Spre prînz, bătea un vînt ușor, dar timpul era încă prielnic lucrului în cimp.Pe tov. Ștefan Căruceru, președintele gospodăriei colective, îl găsesc pe șosea, între satele Ruginești și Văleni ale comunei, stînd de vorbă cu cîțiva oameni care săpau gropi pentru așezatul stîlpilor pe care urmează să fie întinsă rețeaua electrică.— După cum vedeți, ne ocupăm intens și de o serie de lucrări de folos obștesc. Dar nu neglijăm nici celelalte lucrări legate de producție. Și acum în timpul iernii, avem de lucru, cum se spune, berechet. Dar mai bine hai să vedeți gospodăria noastră mai îndeaproape...Vizităm întîi Sectorul zootehnic. Cele 300 de taurine, cei 120 de porci puși la îngrășat, cele 75 de scroafe, oile, păsările, au bune condiții de adăpostire. Colectiviștii din Ruginești au construit în 1962, pe lîngă o

puierniță de grajd de 100 șătorie de 450 de porci și 2 maternități de scroafe. în anul 1963, vor să extindă însă mult creșterea porcinelor. Și fiindcă vremea a fost prielnică, colectiviștii au hotărît Să treacă la construirea a încă unei maternități pentru 75 de scroafe (inclusă de altfel în planul de producție al anului 1963). In scurtă vreme, zidurile au fost gata.Acum, mai mulți dulgheri lucrau la acoperiș.în jurul grajdurilor de taurine forfoteau încă vreo 20 de tineri și vîrstnici. Mai multe căruțe aduseseră pietriș și balast. Conductorii Sandu Iordaciie și Ion Lungu tocmai descărcau. Ceilalți împrăștiau balastul în jurul grajdurilor, pentru a înlătura astfel face peste iarnă.Sub un șopron, lucrau la tocatul rumb cu ajutorul ționate de un motor.— Am însilozat noi vreo 1.000 de tone de porumb îmi spune unul din-

3.500 de capete, și un de taurine, — o îngră-

noroiul ce s-arcinci colectiviști cocenilor de pound tocători ac-

în 1963 sarcini
(Urmare din pag. 1)mare măsură îndeplinirea sarcinilor de plan și obținerea de economii cît mai însemnate în procesul de producție.Demn de reținut este faptul Că prin realizarea, principalelor măsuri cuprinse în plan se vojr dobîndi e- conomii de circa 840.000 de lei.Considerăm că nu este lipsit de interes a enumera cîteva din cele mai importante măsuri ce și le-au propus muncitorii. Este întîi de mecanizarea de producție Ia reparația tractoarelor și motoarelor în flux tehnologic. Lucrarea a fost de altfel începută în luna decembrie și va fi dată în exploatare la mijlocul acestei luni. Datorită noii metode de lucru de pe poarta uzinei vor ieși zilnic, gata reparate, 7 tractoare și 15 motoare, cu mult mai multe decît în prezent. Tot prin plan s-a hotărît a se organiza un atelier special destinat exclusiv recondiționării diferitelor piese de tractor cu uzuri avansate. O altă măsură este aceea cu privire la mecanizarea în acest an a fluxului tehnologic la fabricarea arborilor motor. De asemenea, planul de măsuri tehnico-organizatorice prevede introducerea unor clemente ale tehnicii noi

vorba mai procesului

procesul de fabricație. Este vorba înlocuirea unor metale neferoase diferite metale mai ieftine și înin de cu deosebi cu mase plastice.Planul de măsuri a fost mult dezbătut în adunările generale la cele două secții. Numeroși muncitori, tehnicieni și ingineri, au făcut propuneri prețioase, care au completat și îmbogățit planul cu noi obiective. La secția Brașov, de pildă, comunistul Ilie Pop, a făcut unele propuneri cu privire la organizarea muncii în e- chipă, la folosirea rațională a timpului de lucru toate menite a contribui la creșterea productivității muncii. De asemenea, ing. Ilarie Co- tan. șeful secției Co-dlea, a făcut sugestii pentru completarea planului de măsuri tehnico-organizatorice. Bunăoară el a propus ca în cel mai scurt timp să se treacă la mecanizarea macaralelor, la confecționarea unui dispozitiv pentru verificarea instalațiilor hidraulice de ridicat a tractoarelor.în prezent, harnicul colectiv de la uzina de reparații nit cu elan sporit oilor de producție tre cei care s-au muncă în cadrul întrecerii socialiste, menționăm pe Gheorghe Tănăsescu, Petre Budeanu și Richard Fort de la reparații, cît și pe Ilie Pop și Ion Șerban de la fabricație.

r tre ei, Vasile Bodolan. Dar cum se știe, din cauza lipsei de ploaie, anul 1962 a fost cam vitreg cu furajele ; de aceea, căutăm să chibzuim cît mai bine cu nutrețurile. După ce îi tocăm. băgăm cocenii la murat și astfel vitele îi mănîncă cu poftă...Trecem și pe la grădina de legume. Rezultatele obținute în anul 1962 de pe cele 10 hectare cultivate au fost bune ; de aceea colectiviștii vor extinde sectorul legumicol în 1963. pe 40 hectare. Ca să obțină recolte cît mai mari de legume și zarzavaturi, la indicația inginerului agronom al gospodăriei, Iulian Min- culescu, colectiviștii au strîns, peste 200 de tone de gunoi de grajd.— Vreo treizeci de colectiviști lucrează azi la defrișatul viilor bă- trîne, hibride, mă informează președintele gospodăriei.Aflu că în total, pînă la sfîrșitul anului 1963, în gospodărie va fi defrișată via de acest fel de pe 90 de hectare ce vor fi redate agriculturii în vederea cultivării cu cereale.Pînă către sfîrșitul anului trecut, fuseseră defrișate deja 30 hectare.Sub conducerea brigadierului Costică Gheorghiță, colectiviștii taie vițele cît mai de jos. Urmează ca tractoarele să-și facă datoria, sco- țînd din pămînt rădăcinile vițelor, prin întoarcerea brazdelor.Tov. Ștefan Căruceru m-a informat că în afară de colectiviștii pe care-i văzusem la lucru în diferite sectoare ale gospodăriei, 50 de colectiviști, în frunte cu brigadierul lordache Căruceru, scot cioate pe o tarla de 200 de hectare defrișată în anii trecuți. încă 250 de oameni din gospodărie lucrează la Ocolul silvic. la fasonatul aracilor, din care o parte vor fi repartizați gospodăriei colective de aci, care, în 1963, are nevoie, pentru cele 460 hectare cu vie pe rod, de peste 2 milioane de araci. în număr de asiguratul vițelor....Cînd m-am reîntors la sediul gospodăriei,' l-am găsit pe inginerul a- gronom al gospodăriei, Minculescu recitind împreună cu alți membri din consiliul de conducere, darea de seamă întocmită asupra activității gospodăriei în 1962. Cu acest prilej am aflaț că, după 1 ianuarie 1963, va avea loc adunarea generală a co. lectiviștilor în care va fi prezentată darea de seamă și noul plan de producție.

luna ianuarie, un mare colectiviști vor lucra și la mlajei necesare legării

din Brașov a por- la realizarea sarci- din acest an. Prinși evidențiat în
AL. RAICU
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In curînd va apare
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toare d umneavoastră:

ALMANAHUL ȚĂRĂNIMII 
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— Sfaturi
— Știinfă
— Pagini 
— Umor

Procurafi-vă „ALMANAHUL ȚĂRĂNIMII 
COLECTIVISTE* de la:— Librăriile și magazinele cooperativelor de consum și difuzorii de carte de la sate
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| Cooperativa CHIMICA București
Calea Șerban Vodă nr. 22—24, raionul N. Bălcescu 

Telefon nr. 14.91.29

Livrează la cerere, orice cantitate de esențe alimen- 
g tare ca :

ROM. în flacoane de 30, 50 și 100 gr.; 
VANILIE în flacoane de 50 gr.;
TRIPLE SEC, în flacoane de 50 gr.;
VIȘINE, în flacoane de 50 gr.;
SMEURĂ, in flacoane de 50 gr.;
TRANDAFIR, în flacoane de 50 gr. 
Plata se face prin VIRAMENT.
Cooperativa Chimica, poate livra esențele de mai sus, 

I la toate unitățile LC.R.A. și U.R.C.C.
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